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هشدار درباره آینده فروشی
ادامه از صفحه یک

چند روز قبل بود که رئیس صندوق ملی مسکن با طرح ایده ی عرضه فولاد 
و سیمان در تالار اختصاصی توضیح داد: اعلام ساز و کار تعیین قیمت این 
محصولات در تالار مذکور بدون رقابت خواهد بود و تنها خریدار این تالار 

صندوق ملی مسکن است.
موافقان این طرح بر این اعتقادند که با توجه به کاهش سهم مسکن در 
پروژه ملی مسکن، سهم فولاد و سیمان افزایش خواهد یافت. این در حالی 
است که اجرای چنین طرحی آزمودن دوباره ی خطاهایی است که پیش از این 

آزموده شده است.
نگارنده به لحاظ سابقه ی مدیریت بر یکی از مهمترین شرکت های سیمانی و 
حضور در صنعت فولاد، خطرات اتخاذ چنین تصمیمی را برای این دو صنعت 

محتمل می داند.
بی تردید مسکن یکی از مهمترین اقلام سبد خانوار در ایران است و لازم است 
دولت نسبت به فراهم کردن بستر مناسب برای ساخت مسکن در کشور اقدام 
نماید اما در این راستا ایجاد بحران برای صنعت فولاد و سیمان با آدرس غلط 

رونق ساخت وساز موضوعی قابل بررسی است.
نکته مهم و قابل توجه این است که در این راستا از میان انبوه عوامل دخیل 
در تولید شامل زمین، دستمزد، مجوزها، بیمه، مالیات و ...، دقیقا دست بر 
عاملی گذاشته شده که به واسطه سهم اندکش از قیمت نهایی و حتی قیمت 
ساخت، افزایش یا کاهش بهای آن، عملا اثر قیمتی چندانی بر این چرخه 
نخواهد داشت. در این میان کسانی که مدعی هستند با کاهش هزینه ی تمام 
شده ی مسکن، سهم فولاد و سیمان در ساخت وساز افزایش خواهد یافت لازم 

است توضیحات دقیق و فنی خود را در این عرصه ارائه کنند.
به نظر می رسد ایده ی راه اندازی تالار اختصاصی سیمان و فولاد ، حتی با 
ادعای فروش شفاف با سازوکار مشخص؛ به فروش این دو کالای استراتژیک 
هنگفت  زیان  بی تردید  اتفاقی  چنین  که  شود  محدود  دستوری  قیمت  به 
سهامداران در مرحله ی اول و زیان بزرگ تر اقتصاد از محل تحلیل این دو 

صنعت، در وهله ی دوم را در پی خواهد داشت.
کلید خوردن پروسه ی صدور مجوزهای رانت زا سرآغاز دوباره ای است بر 

فساد گسترده ای که می تواند حیات این دو صنعت را در ایران نشانه رود .
کافی است در اخبار کمی دقیق شوید تا ببینید رانت ها در ابعاد کوچک و 
بزرگ چگونه اقتصاد ایران را نشانه می روند.در همین چند روز دستگیری دو 
نفر که اقدام به خرید نان در حجم گسترده می کردند، نشان از آن دارد که 
چگونه حتی یارانه  برای یک قرص نان به وسوسه ای بزرگ تبدیل می شود تا 

فسادی گسترده ایجاد شود .
شاید دریافت نظرات از اهل فن و کارشناسان بتواند آغازی باشد بر پایان 
بررسی دوباره ی طرح های فسادزا. در روزهای اخیر وزیر صنعت، معدن و 
تجارت در سخنانی صنعت خودرو را مورد نقد قرار داد و تاکید کرد قرار است 
دیگر رانتی به این صنعت تعلق نگیرد.حال چگونه است که طرح هایی که حامل 

رانت های بزرگ هستند در این فضا مطرح و بررسی می شود؟
آنچه مسلم است این که آزموده را آزمودن خطاست. هیچ صنعتی نتوانسته 
است از محل سوبسید و یارانه و ویرانی صنعتی دیگر پا بگیرد. توزیع خارج از 
سیستم فولاد و سیمان با هدف راه اندازی مسکن در بلندمدت خود تهدیدی 
برای صنعت ساخت وساز و پروژه های عمرانی خواهد بود چرا که با تضعیف 
این دو صنعت، در آینده ایران با مشکلات تولید مواجه شده و هم در بخش 
پروژه های عمرانی و هم دربخش ساخت و ساز کمبودی جدی گریبان کشور 
را خواهد رفت. این اما تنها اتفاق تلخ پیش رو نیست. صنعت فولاد صنعتی 
است که قابلیت بالایی در ایجاد درآمدهای ارزی برای کشور دارد و اهمیت 
این درآمدزایی نیز در دوره ی جولان تحریم های ظالمانه علیه ایران بر هیچ 
سیاستگذاری پوشیده نیست. ضربه به صنعت فولاد در نهایت ضربه به 

درآمدهای صادراتی کشور است و باید در این مسیر هوشیارانه عمل کرد.
شاید به بیان ساده بتوان این گونه گفت که توزیع خارج از سیستم فولاد و 
سیمان آینده فروشی است. سنگ ریزهای که امروز رها می شود فردا بهمنی 
بزرگ خواهد شد و بخش مولد اقتصاد ایران را در خود دفن می کند. این یک 

هشدار جدی و ضروری است.

بررسی جزئیات لایحه برنامه هفتم توسعه:
مخالفت مجلس با راهکار دولت برای حذف فرار مالیاتی

نمایندگان مجلس شورای اسلامی با اختصاص بخشی از منابع حاصل از 
درآمدهای مالیاتی هر استان به همان استان مخالفت کردند.

به گزارش ایرنا، در نشست علنی امروز- دوشنبه ۲۲ آبان ماه- مجلس شورای 
اسلامی ادامه رسیدگی به جزییات لایحه برنامه هفتم توسعه در دستور کار 

مجلس قرار گرفت و نمایندگان با حذف بند بند)چ( ماده ۲۷ موافقت کردند.
در بند)چ( ماده ۲۷ بدین شرح است: استان هایی که میزان درآمد مالیاتی 
سالانه آنها نسبت به سال قبل بیش از ۴۰ درصد رشد داشته باشد، ۲۰ درصد از 
مالیات های وصولی مازاد بر ۴۰درصد ، در اختیار همان استان ها قرار می گیرد.

داود منظور رییس سازمان برنامه و بودجه در تشریح این بند گفت: در این 
حکم هدف این است که مکانیزها و الگوهای خود تنظیم را ایجاد کنیم که عملا 

دستگاهها با انگیزه بالایی وظایف خود را انجام دهند.
وی افزود: در موضوع مالیات ،گرفتن مالیات و پیگیری پرونده مالیاتی و به 
نتیجه رساندن آنها کار دشواری است و تعداد زیادی از پرونده ها مالیاتی به 
صورت سنواتی در هیات های رسیدگی و حل اختلاف معوق مانده است و 
فرار های مالیاتی بسیار گسترده است. ما اعتقاد داریم که فرار مالیاتی نیاز به 
اهتمام استانداران و حمایت و پیگیری مراجع قضایی دارد برای اینکه این فرایند 
اتفاق بیفتد ما مشوق های گذاشتیم و مقرر شد بخشی از این مالیات ها به 

استان اختصاص یابد.
منظور اضافه کرد: در این فرآیند قرار نیست فشار مضاعف و جدیدی به 
مودیان مالیاتی خوش حساب وارد کند به این حکم رای دهید این حکم به نفع 
استان ها و کل کشور است گام عدالت مالیاتی گام مهمی است که نیاز به 
حمایت دارید ما باید بتوانیم با وصول قانون مند مالیات کشور را اداره کنیم به 

این حکم منجر به تقویت پایه مالیاتی می شود .
در ادامه این بند به رای گذاشته شد ونمایندگان بات تصویب آن مخالفت 
کردند، سپس پیشنهاد حذف این بند از سوی علیرضا سلیمی نماینده مردم 
محلات به رای گذاشته شد، سلیمی در این خصوص گفت: این حکم برای 
مردم ایجاد مشکل می کند و سازمان امور مالیاتی استان ها بر اساس این 

بنداقدام می کنند و باعث نارضایتی مردم می شود .
سید کاظم دلخوش در موافقت با پیشنهاد حذف این بند بیان داشت: این 
بند باعث می شود که استان های غنی ،غنی تر و استان های فقیر، فقیر تر 
شوند و باعث افزایش فشار بر مردم می شود و می تواند آرامش اقتصاد را به 

هم بزند در نهایت حذف این بند با ۱۴۵ رای موافق حذف شد.

ماجرای یک تحصن و استعفا

چالش های لحظه آخری قالیباف
بگومگوهای چندساله نادران و قالیباف حالا به 
مرحله تحصن و استعفا رسیده و آقای رئیس در 
ماه های آخر ریاستش باید با چالش استعفای یک 

نماینده منتقد به نحوه ریاستش روبرو شود.
پایان  تا  چندماه  فقط  خبرآنلاین،  گزارش  به 
مانده  باقی  یازدهم  مجلس  بر  قالیباف  ریاست 
است، عزم او تکیه زدن بر کرسی ریاست مجلس 
آینده است اما نه این ۴ سال برای او راحت سپری 
شد نه پیش بینی ها از ریاست او بر مجلس آینده 

چندان قطعی و امیدوارکننده است.
او در همین روزهایی پایانی مجلس یازدهم هم 
گرفتار نقدها و گلایه ها از گوشه و کنار صحن 
است، حملات پایداری ها نه تنها کمتر نشده که 
شدت بیشتری گرفته است، نمایندگان مستقل 
مجلس گاه و بیگاه نقدهایی به او وارد می کنند و 
البته هم طیفان اصولگرایش هم صریحتر از قبل 
از نحوه مدیریت او بر پارلمان گلایه مند هستند، 

آنقدر که او را متهم به »دیکتاتوری« کنند.
حمله تند نادران به قالیباف: رئیس مجلس دنبال 

شریک جرم است 
در این میان اما برخی نمایندگان مجلس طی 
قالیباف قرار  بارها خود را رویاروی  ۴ سال اخیر 
داده اند و او را به چالش کشیده اند، از جمله آنها 
الیاس نادران است که هم تریبونش بارها به تذکر 
و اخطار به هیات رئیسه و شخص رئیس مجلس 
باز شده هم در مقاطعی خود را رقیب قالیباف در 

کرسی ریاست مجلس کرده است.
او در همین واپسین ماه های فعالیت مجلس 
باردیگر عصبانیتش از قالیباف را علنی کرد و اینبار 
با دو روش اعتراضی کم سابقه در مجلس اول 

استعفا، بعد تحصن.
الیاس نادران روز یکشنبه )۲۱ آبان ماه( در صحن 
علنی مجلس تحصن کرد. او به نشانه اعتراض به 
عملکرد هیئت رئیسه مجلس، مقابل جایگاه آنها 
تحصن کرد و روی زمین نشست. این تحصن یک 
ساعت طول کشید و در این مدت تعداد زیادی از 
نمایندگان با او صحبت کردند. نادران در نهایت با 
وساطت مجتبی ذوالنوری، نایب رئیس مجلس به 
تحصن خود پایان داد و روی صندلی اش نشست.

او ظاهرا با وعده به جریان افتادن استعفایش به 
تحصن خود پایان داده بود اما با آغاز جلسه علنی 
نوبت عصر مجلس، بار دیگر در مقابل جایگاه 
هیات رییسه مجلس به تحصن نشست. سرانجام 
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس در پایان جلسه 
علنی نوبت عصر اعلام کرد که در اولین جلسه 
پس  و  بررسی  ایشان  استعفای  رئیسه  هیات 
پذیرش  صورت  در  و  استعفا  دلایل  شنیدن  از 
اعلام  صحن  در  و  وصول  اعلام  رییسه  هیات 
خواهد شد. او گفت: آقای نادران بحثی داشتند 
و استعفا دادند من برای تنویر افکار عمومی بگویم 
که در هیأت رئیسه مجلس تصویب کرده ایم که 
استعفای نمایندگان باید مدللّ )بر اساس دلایل 

موجه( باشد و بعد به صحن ارائه شود.
ماجرای تحصن نادران به بعد از تصویب کلیات 
قانون   ۸۳ ماده   ۱ بند  اصلاح  طرح  جزئیات  و 
انتخابات مجلس شورای اسلامی بر می گردد. او 
به عنوان مخالف کلیات این طرح ثبت نام کرد که 
موفق به ابراز مخالفت خود نشد. در ادامه وی در 
اعتراض به شیوه اداره صحن مجلس، درخواست 
استعفای خود را مطرح کرد و با تحصن در برابر 
که  زمانی  تا  کرد  اعلام  رییسه،  هیات  جایگاه 
درخواست استعفاء وی پذیرفته نشود، به تحصن 

خود ادامه خواهد داد.
او پیش از تحصن لحظاتی در جایگاه خبرنگاران 
حضور پیدا کرد و انتقاد خود را از شیوه رسیدگی 
به این طرح و عدم اجازه برای مطرح شدن نظرات 
مخالفان در کلیات و جزییات بیان کرد و گفت: 
خود  استعفای  درخواست  پیگیری  برای  بنده 
و در انتقاد به این شیوه اداره جلسه به تحصن 

می نشینم.
نادران از چه چیزی دلخور است؟

مخالف  جایگاه  در  درحالی  نادران  الیاس 
نظر  از  که  است  گرفته  قرار  قالیباف  سرسخت 
گرایش سیاسی به قالیباف نزدیک است اما طی 
سه سال و اندی که از عمر مجلس می گذرد او 

بارها و بارها قالیباف را در صندلی ریاست مجلس 
به چالش کشیده است، فارغ از تذکر و اخطار به 
ریاست،  سر صندلی  بر  رقابت  مجلس،  رئیس 
استعفا و حالا  و  به ترک صحن مجلس  تهدید 
تحصن از جمله روش های دیگر نادران برای اعلام 

مخالفتش با قالیباف بوده است.
برخی ریشه این اختلاف را به کم شدن نقش 
آفرینی او در مجلس و نداشتن جایگاهی متناسب 
با سابقه و تخصصش از یک سو و بی توجهی 
قالیباف و طیف همراهانش به نادران طی سال 
در  پیشتر  اعتماد  روزنامه  دانند.  اخیر می  های 
گزارشی نوشته بود؛» نادران از زمان آغاز به کار 
مجلس یازدهم به حاشیه رانده شده است. او که 
یکی از باسابقه ترین نمایندگان مجلس در ادوار 
مختلف است، با توجه به تخصص و تجربه ای که 
داشت، به ریاست هیچ کمیسیونی نرسید و برخی 
شنیده ها حاکی از آن است که این مساله موجبات 

ناراحتی او را فراهم کرده است.«
در این گزارش تاکید شده بود؛» ظاهرا مجلس 
سر  بر  دوازدهم  دولت  اواخر  در  که  اصولگرایی 
کار آمد با آنچه نادران از یک مجلس اصولگرایی 
آغاز  در همان  تفاوت داشت.  در ذهن داشت، 
استعفای  بر  مبنی  شایعه ای  مجلس  کار  به 
نظر می رسید  به  رسید.  به گوش  نادران  الیاس 
که نادران از بی توجهی به جایگاه و منزلتش به 
عنوان یک نماینده باسابقه در چینش ریاست های 

کمیسیون های مجلس ناراحت است.«
حتی باشگاه خبرنگاران نیز با اشاره به شایعه 
استعفای نادران، بحث اختلاف بر سر تصاحب 
بود؛  نوشته  و  کرده  مطرح  را  در مجلس  قدرت 
رقابت  در  رای نیاوردن  به دلیل  نادران  »الیاس 
انتخاب ریاست کمیسیون برنامه و بودجه از اعضا 
دلخور و ناراحت بوده است؛ چراکه تجربه و جایگاه 

ویژه ای در زمینه علم اقتصاد دارد.«
برای  که  کردند  مطرح  را  ادعا  این  نیز  برخی 
کمیسیون  نادران  الیاس  استعفای  از  جلوگیری 
را  نامش  و  شد  تشکیل  مجلس  در  جدیدی 
تا ریاست آن  تولید گذاشتند  کمیسیون جهش 
را به نادران بسپارند، اما بازهم ریاست در نهایت 
سابق  اقتصاد  وزیر  حسینی،  شمس الدین  به 
احمدی نژاد رسید همین امر نیز به حاشیه نشینی 

و دلخوری او دامن زد.
زنجیره ای از اعتراضات

اعتراضات نادران به قالیباف به یک یا دو مورد 
ختم نمی شود. او پیشتر نیز در قالب نامه یا تهدید 
به استعفا نقدهای تندوتیز به رئیس مجلس وارد 
کرده بود. آنچنان که او ۱۷ اسفند ماه سال گذشته 
در صحن علنی مجلس شورای اسلامی و در زمان 
بررسی لایحه بودجه، زمانی که قرار بود پیشنهاد 
افزایش عوارض سیگار مجددا و به عنوان الحاق 

در صحن مطرح شود اعتراض کرد و این مساله 
حاشیه ساز شد.

پیشنهاد  این  طرح  مخالف  عنوان  به  نادران 
خطاب به قالیباف، گفت: آقای رئیس این پیشنهاد 
قبلا در صحن مطرح شده و رأی نیاورده است و 
بعد از آن در کمیسیون هم بررسی و حذف شد؛ 
لذا این درست نیست که این پیشنهاد را مجددا 
وی  کنید.  مطرح  الحاقی  عنوان  به  می خواهید 
همچنین در اعتراض به این عملکرد هیات رییسه 
مجلس قصد ترک صحن علنی را داشت که در 
کار  این  از  نمایندگان  وساطت  با  آخر  لحظات 

منصرف شد.
رئیس  از  انتقاد  در  نیز   ۱۴۰۱ دی   ۱۵ نادران 
ضایع  را  مجلس  که  »شما  بود:  گفته  مجلس 
کردید.  بی خاصیت  را  مجلس  که  شما  کردید. 
شما که مجلس را با تصمیم هایی که می گیرید از 
کارآمدی و کارایی انداخته اید. اگر ما سر کاریم به 
ما بگویید.« او همان زمان اعلام کرد: »استعفایم 
را تقدیم هیات رییسه کرده ام؛ تقاضا دارم که آن را 
قرائت کنید.« او دلیل این استعفا را بیان نکرده بود 
اما خبرگزاری ایسنا به نقل از شنیده ها اعلام کرد 
که استعفای نادران در اعتراض به عملکرد هیات 

رییسه بوده است.
انتشار نامه های شدیداللحن نادران علیه قالیباف

او سال گذشته و امسال در جریان کاندیداتوری 
خطاب  نامه ای  مجلس  ریاست  انتخابات  برای 
به نمایندگان مجلس منتشر کرد. سال گذشته 
نوشته بود: »به همه آنهایی که در جریان تعیین 
ویژه  )به  یازدهم  مجلس  نامزدهای  فهرست 
لیست تهران( و تعیین وزرای دولت سیزدهم، به 
خصوص به آن دو نفری که بیشترین نقش را 
داشتند، عرض می کنم آیا امروز حاضرید شجاعانه 
عواقب اشتباه تان را بپذیرید؟« او همچنین گفته 
همین  به  آینده  دوسال  در  مجلس  »اگر  بود: 
روال بچرخد که در این دو سال چرخیده، فاتحه 

مجلس خوانده است.«
نوشت:  شدیداللحن  ای  نامه  در  هم  امسال 
وظیفه  این  ایفای  در  مجلس  جایگاه  »هرسال 
تنزل پیدا کرده است تا جایی که اعضای هیئت 
بدون  مصلحت،  تشخیص  مجمع  نظارت  عالی 
داشتن آیین نامه مصوب و تعیین حدود اختیارات 
مطالباتشان به ویژه در لوایح بودجه ۱۴۰۱ و۱۴۰۲ 
را به مسئولان مجلس دیکته می کنند و رئیس 
مجلس برخلاف اصل ۸۵ ، که سمت نمایندگی را 
قائم به شخص می داند و حتی به کلیت مجلس 
اختیار واگذاری قانون گذاری به شخص و یا هر 
هیئتی را نمی دهد در راستای عمل به تصمیمات 
این هیئت اقدام به دستکاری مصوبه مجلس نمود 
این کار در سال گذشته پایه گذاری شد و امسال 

به طور چشمگیری گسترش یافت.«

اختلافات از چه زمان بالا گرفت؟
پیش از این دو نامه، یکی از مهم ترین تنش ها 
بین نادران و قالیباف، بهمن ماه ۱۳۹۹ و در جریان 
ارائه گزارش کمیسیون تلفیق درباره لایحه بودجه 
نادران  آن شکل گرفت.  به  رای مجلس  و   ۱۴۰۰
به عنوان رییس کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۰، 
گزارش کمیسیون متبوعش را در مجلس قرائت 
کرد و از نمایندگان خواست تا به این گزارش رای 
مثبت دهند تا همین گزارش مبنای لایحه بودجه 
نادران،  درخواست  برابر  اما  قالیباف  ۱۴۰۰ شود. 
به جای گزارش کمیسیون، اصل لایحه را به رای 
گذاشت. نتیجه هم شد آنچه نادران نمی خواست.

در پی آن، مجلس کلیات لایحه بودجه را رد کرد؛ 
اقدامی که نادران آن را »عروسی دولت« خوانده 
مجلس  در  شفافیت  طرح  روز  آن  فردای  بود. 
مطرح شد و نادران به عنوان مخالف طرح، نطق 

کرد و نیش و کنایه هایی هم نثار قالیباف شد.
این  کرد  اشاره  گذشته اش  روز  جلسه  به  او 
شفافیت«  »نمایش  و  دوگانه«  »رفتار  را  طرح 
خواند و گفت: »دیروز جمع کثیری از همکاران 
با ورقه راجع به کلیات  ما تقاضای رای علنی و 
گزارش کمیسیون تلفیق بودجه کردند، اما دبیر 
محترم  رییس  که  گفتند  رییسه  هیات  محترم 
مجلس به مصلحت نمی داند. چه شد که دیروز 
خوب  آرا  شفافیت  امروز  و  بود  بد  آرا  شفافیت 
گفته  قالیباف  به  خطاب  نادران  است؟«  شده 
بود: »آقای رییس؛ مجلس دیروز شما به کلیات 
گزارش کمیسیون تلفیق مجلس رای مثبت دادید 
یا منفی؟ اعلام کنید به مردم. این شفافیت است 
نمی شود  کرد.  شفاف سازی  نمی شود  این گونه 
دیروز مصلحت اندیشی کرد و امروز چیز دیگری 

بگوییم.«
طرح  با  مخالفتش  نطق  همان  در  نادران 
شفافیت در بهمن ۹۹، گفته بود که »به مردم 
نمایش شفافیت می دهیم و آن را در بایگانی قرار 
می دهیم« و پیش بینی کرده بود که »اواخر کار 
مجلس دوباره آن را از بایگانی خارج و درباره آن 
حرف می زنیم. اگر صداقت داریم الان که شفافیت 
آرا رای آورد بلافاصله وارد جزییات شویم و به مردم 

بگوییم که می خواهیم چه کار کنیم.«
پیش بینی ها محقق می شود؟

پیش بینی نادران البته تا این لحظه به واقعیت 
پیوسته است و طرح شفافیت همچنان بلاتکلیف 
مانده است و حال باید منتظر ماند تا نتیجه پیش 
بینی ها از ریاست مجلس آینده محقق شود، آیا 
قالیباف با وجود انتقادات به نحوه ریاست چند 
ساله اش بر مجلس بازهم شانس تکرار ریاست 
را دارد یا ریزش حامیان اصولگرایش در مجلس 
فعلی پیامی معنادار به او برای ریاست مجلس 

آینده است؟

اخبار

اخبار

پیش بینی نادران البته تا این 
لحظه به واقعیت پیوسته است 

و طرح شفافیت همچنان 
بلاتکلیف مانده است و حال 

باید منتظر ماند تا نتیجه پیش 
بینی ها از ریاست مجلس آینده 

محقق شود، آیا قالیباف با 
وجود انتقادات به نحوه ریاست 
چند ساله اش بر مجلس بازهم 

شانس تکرار ریاست را دارد

فرمانده نیروی هوافضای سپاه درباره واکنش ایران به گسترش 
جنگ به لبنان و حزب الله، گفت: امروز جنگ گسترش پیدا کرده 
و لبنان درگیر است و احتمال دارد حد درگیری ها از این هم بیشتر 

شود.
به گزارش خبرنگار مهر، سردار امیرعلی حاجی زاده فرمانده نیروی 

)دوشنبه(  امروز  صبح  اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  هوافضای 
»حسن  شهید  سردار  بزرگداشت  کنگره  برگزاری  حاشیه  در 
اظهار  شد،  برگزار  رجایی  شهید  دانشگاه  در  که  طهرانی مقدم« 
داشت: شهید طهرانی مقدم سه خصیصه یک مدیر و فرمانده قوی 
انقلابی بود و دارای کارآمدی  را داشت؛ هم اخلاص داشت، هم 

بود.
سردار حاجی زاده افزود: امروز اگر مدیران ما این سه خصیصه 
حوزه های  چه  و  نظامی  چه  عرصه ها  همه  در  باشند،  داشته  را 

غیرنظامی می توانند موفق باشند.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه بیان کرد: الگوی مدیریتی شهید 
طهرانی مقدم که رهبر انقلاب فرمودند او مدیریت نخوانده بود، 
ولی مدیریت طبیعی داشت. اگر این خصایص را در انتخاب مدیران 

داشته باشیم، می توانیم بر مشکلات غلبه کنیم.
سردار حاجی زاده در پاسخ به سوالی در خصوص شرایط منطقه، 
گفت: مسئله غزه امروز یک موضوع جهانی شده است و جنایتکار 
امام  از ۴۰ سال قبل توسط  از بیش  بودن رژیم صهیونیستی که 
راحل و مسئولان جمهوری اسلامی ایران گفته می شد، امروز عمق 

جنایت های آن ها را ملت ها در همه قاره ها متوجه شده اند.
وی ادامه داد: شاید در گذشته به مسئولان جمهوری اسلامی 
صهیونیستی  رژیم  خصوص  در  چرا  که  می شد  انتقاد  ایران 

عمق  و  بودن  کودک کش  اکنون  اما  می گوئید،  سخن  این گونه 
جنایت های رژیم برای همه روشن شده و عمر چندانی نخواهند 

داشت.
سردار حاجی زاده با بیان اینکه پیروزی رزمندگان فلسطینی یک 
پیروزی راهبردی بزرگ است، تصریح کرد: این پیروزی با اقدامات 
تاکتیکی و عملیات های جنایت کارانه و به شهادت رساندن کودکان 
پیروز  مطلق  طور  به  آن ها  و  نیست  رفتنی  بین  از  وجه  هیچ  به 

هستند و در آینده همه دنیا این موضوع را خواهند دید.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه در پاسخ به سوالی در خصوص 
حزب الله،  و  لبنان  به  جنگ  گسترش  به  نسبت  ایران  واکنش 
خاطرنشان کرد: امروز جنگ گسترش پیدا کرده است و امروز لبنان 
درگیر است؛ احتمال دارد حد درگیری ها از این هم بیشتر شود، 

چون آینده خیلی مبهم است، ولی ایران آماده همه شرایط است.
سردار حاجی زاده درباره تهدید ایران توسط آمریکا نیز اظهار کرد: 
آمریکایی ها ایران را تهدید نمی کنند، چون آن ها در مکاتباتی که 
دارند بعضاً در یک شب سه مرحله با ایران مکاتبه داشتند و همه 

این مکاتبات با زبان تمنا و خواهش است.
در  ایران  کرد:  تصریح  پایان  در  هوافضای سپاه  نیروی  فرمانده 
شرایطی نیست که کسی بخواهد او را تهدید کند، ما در اوج قدرت 

هستیم و برای همه شرایط خود را آماده کرده ایم.

سردار حاجی زاده اعلام کرد
احتمال گسترش درگیری ها در سطح منطقه


